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§ 109 FRN 2011/136 

 
Förslag till mätbara mål för friluftslivspolitiken 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att lämna Park & Fritids yttrande angående Förslag till mätbara mål 
för friluftspolitiken.  
 
Ärendet  
Liselotte Eriksson informerade nämnden i ärendet. Remissen Mätbara mål för 
friluftspolitiken inkom till Nacka kommun den 31 oktober 2011 med en remisstid på en 
månad. Tekniska nämnden har beslutat att i ett remissyttrande till Naturvårdsverket påtala 
att remisstiden för Förslag tillmätbara mål för friluftslivet är för kort. Myndighets- och 
huvudmannaenheten för Park och fritid har informerat Naturvårdsverket att kommunen 
avser att återkomma med synpunkter om Naturvårdsverkets förslag efter remisstidens 
utgång.  
 
I yttrandet från Fritidsnämnden framhålls vikten av att Naturvårdsverket som ansvarig 
myndighet måste utgå från kommunernas rutiner och organisationer vid utvärdering av 
friluftspolitikens mätbara mål. Friluftslivet kräver tvärdiciplinära insatser vilket gör att fler 
nämnder och förvaltningar inom kommunens organisation skall engageras. Nacka kommun 
har även pekat på att det inte alltid uttrycks i målformuleringar som friluftsliv.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-12-08 
Bilaga 1: Fritidsnämndens yttrande  
Bilaga 2: Remiss 
Bilaga 3: Naturvårdsverket, Förslag till mätbara mål för friluftslivspolitiken  
Bilaga 4: Sändlista  
 
 
- - - - -  
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§ 110 FRN 2011/109 

 
Fritidsnämndens internbudget 2012 
 
Beslut 
Fritidsnämnden fastställer internbudget för drift av verksamheten år 2012. 
 
Fritidsnämnden noterar Kommunfullmäktiges beslut om att samtliga projekt upptagna som 
nya projekt för beslut i KF utgår och att vissa förändringar gjorts på tidigare beslutade 
investeringar . Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får i uppdrag att 
återkomma i särskilt ärende eller i samband med extra översyn av investeringsredovisning i T3 
varvid de nya projekt som nu utgått kan prövas på nytt.  
 
Ärendet 
Nämnden erhåller för 2012 en ram på 128,6 mkr, en ökning med 5,6 % jämfört med 
förväntat (T2) utfall för 2011. Interna fördelningar redovisas i tjänsteskrivelsens bilaga 1 
och investeringsredovisning i tjänsteskrivelsens bilaga 2 
Kommunfullmäktige fastställde en hyreshöjning på 1,5 % för lokalytor inom kommunen. 
Arvoden till förtroendevalda, såväl sammanträdesarvoden som fasta årsarvoden, fastställdes 
på oförändrad nivå. 
Kommunfullmäktige fastställde internräntan till 4,0 procent. 
Kommunfullmäktige fastställde personalkostnadspålägget till 39,69 %, en höjning med 0,14 
procentenheter. 
 
Nämnder och styrelser ska enligt Nacka kommuns reglemente besluta om internbudget. 
Kommunfullmäktige fastställde i mål & budget 2012-2014 dnr KFKS 2011/251-041 § 296 
driftbudget och strategiska mål för fritidsnämnden, enligt fritidsnämndens förslag till mål 
och budgetramar för 2012-2014, dnr FRN 2011/109-041 § 83 med förändringar enligt 
resursfördelning. 
 
Ansvar och uppdrag 
Fritidsnämnden ansvarar för kommunens fritidsanläggningar, lokal fritidsverksamhet samt 
för kommunens kontantstöd till föreningar som bedriver verksamheter för barn och 
ungdom, för personer med viss funktionsnedsättning och/eller handikappade samt seniorer 
i pensionärsföreningar (PRO). 
 
Resursfördelning 
Fritidsnämnden har tilldelats en budgetram på 126,3 mkr en ökning med 4,5 mkr i 
kommunstyrelsens förslag till budgetramar. 

• ökade kapitalkostnader för nyinvesteringar med 2,6 mkr  
• Pris och lönekompensation har uppräknats med 1,5 % i kronor 1,9 mkr 
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Forts § 110 
 
Fritidsnämnden föreslår ytterligare förändring av ramarna för år 2011 med 3,8 mkr.   

• Minskning av hyra för ridhuset i Velamsund som inte kommer byggas under 2012 
med -1,2 mkr 

• Ökade lokalkostnader för Tollare bollhall med 0,7 mkr som färdigställts och i 2011 
års budget ersatts för 1/3 år  

• Ökade lokalkostnader för Skuruhallen med 0,4 mkr som färdigställts och i 2011 års 
budget ersatts för knappt ett år  

• Ökade satsningar på öppen fritid för unga under helger och för unga med 
funktionsnedsättning 0,3 mkr 

• Återtag av tidigare återlämnade 3 mkr i 2010 års budget avseende ändrade tidplaner 
för byggnation av sporthallar. Fastighetskontoret ska äga större byggnader även 
ishallarna. Kostnaderna kvarstår med 3 mkr eftersom drift och skötsel av 
idrottshallarna ligger kvar på den operativa verksamheten inom idrottsdriften 

• Ökade kostnader för att erbjuda flera sökande ungdomar kollovistelse 0,1 mkr 
• Hyreskostnad för omställning till ridverksamhet för barn och unga 0,5 mkr 
 
Alliansmajoritetens beslut 
Nämnden erhåller för 2012 en ram på 128,6 mkr, en ökning med 5,6 % jämfört med 
förväntat (T2) utfall för 2011. Vilket innebär ett besparingskrav med 1,5 mkr av 
fritidsnämndens förslag. 

. 
Tabell 1) nettoredovisning (tkr) 
 

Verksamhet (tkr) 
Budget 

2011 

Förändring 

Ram totalt 
2012 

FRN förslag 
interna 
fördelningar Ramärendet 

juni KS 

FRN 
yttrande 
sept.  

Majoritetens 
Beslut KF/KS 
nov. 

Kontantstöd  -8 319 -125   -8 444 -8 490 
Fritidsanläggningar -83 769 -3 946 -3 400 1 522 -89 593 -89 761 
Öppen fritid och 
lovverksamhet -24 053 -361 -400 

 
-24 814 -24 600 

Nämnd och nämndstöd -1 843 -28   -1 871 -1 871 
Myndighet & 
huvudmannauppgift -3 805 -57  

 
-3 862 -3 862 

Summa -121 789 -4 517 -3 800 1  522 -128 584 -128 584 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-12-09 
Bilaga 1Interna fördelningar 
Bilaga 2 Investeringsredovisning 
- - - - -  
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§  111 FRN 2011/535 

 
Beslutsattestanter för år 2012 för Fritidsnämnden  
 
Beslut 
Fritidsnämnden utser ordinarie beslutsattestant Åsa Engwall för Fritidsnämndens ansvar 
17000, enligt tjänsteskrivelsens bilaga 1. Ordinarie beslutsattestant har rätt att vidare 
delegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. Delegationsbesluten skall anmälas till 
nämnden. 
 
Ärendet 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år fatta beslut om 
ordinarie beslutsattestanter samt vid behov om ersättare för dessa. Fritidsnämnden föreslås 
besluta att utse ordinarie beslutsattestanter och ersättare för nämnden enligt 
tjänsteskrivelsens bilaga 1. Det är endast den ordinarie beslutsattestant som har rätt att 
vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde, dvs. rätt att besluta om alla lägre 
nivåers attesträtt. Delegationsbesluten ska anmälas till nämnden. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-12-09 
Beslutsattestanter 17000 för Fritidsnämnden  
 
 
- - - - -  
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§ 112 FRN 2011/135-821 

 
Hemställan beträffande förtida  ianspråktagande del av 
investeringsmedel avseende Boovallen 2013 
 
Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunstyrelsen besluta om att ta medel i anspråk i förtid 
avseende 2 mkr för omklädningsbyggnad vid Bovallen för 2013.  
 
Ärendet 
Fritidsnämnden hemställer om att få ta medel i anspråk i förtid om 2 mkr gällande 2013 för 
omklädningsbyggnad vid Bovallen redan under 2012. 
 
Enligt Mål och Budget som beslutades av kommunfullmäktige 2011-11-21, § 296, 
omfördelades tidigare beslutade investeringsbudget för Bovallen. Av tidigare totalbudget 
om 10 mkr avsåg 7 mkr ny omklädningsbyggnad och 3 mkr avsåg medel för att förbättra 
den problematiska parkeringsproblematik som finns kring Bovallen, Boobadet och 
Boogårdskola. Investeringsmedel har nu omfördelats med 5 mkr för 2012 och 5 mkr för 
2013.  
 
Projektet med ny omklädningsbyggnad vid Boovallen har projekterats sedan sommaren 
2011och ligger i en fas där bygglovsansökan lämnas in och projektet har planerats att vara 
färdigställt vid årsskiftet 2012/2013. Om budgeten fördelas enligt ovanstående skulle 
konsekvensen bli att omklädningspaviljongen måste avbrytas då byggnaden inte går dela 
upp i olika steg i samt att det behöver finnas en budget som ligger i nivån för kalkylerad 
produktionskostnad för att fullfölja upphandlingen. Anbudsgivare är ofta ovilliga att vara 
bundna till angivna offerter mer än 2 månader och som en direkt följd av de nya 
ekonomiska anvisningarna kommer offerterna att vara förfallna innan Fritidsnämndens 
beslut om hemställan avvaktar anbuden inför beslut av kommunfullmäktige. 
 
Ianspråktagande av de 3 mkr som tidigare beslutats avseende parkeringsåtgärderna kan 
skjutas upp till den tidpunkt det finns beslut om byggnationen av Booladan. För bästa 
logistik på den välbesökta Bovallen måste dock den projekterade parkeringslösningen vid 
Bovallen byggas innan byggnationen av Booladan genomförs.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-12-07 
 
- - - - -    
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§  113 FRN 2011/130 

 
Nacka PRO ansöker om bidrag för friskvårdande insatser 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att hänvisa ansökan till processen för Folkhälsa. 
 
Ärendet 
Nacka PRO har ansökt om ekonomiskt stöd med 9 000 kr för den friskvårdande verksamhet 
föreningen bedriver helt ideellt. Nacka PRO är en pensionärsförening med säte i Finntorp. 
Föreningen bedriver olika aktiviteter som alla har en friskvårdande och hälsofrämjande bety-
delse för medlemmarna. Föreningen hyr egna lokaler av kommunen i Tallidsgården, där en 
stor del av verksamheten bedrivs. Kostnaderna för lokalerna är höga och täcks i princip av 
intäkterna från medlemsavgifter och fritidsnämndens årliga grundbidrag. 
 
Enhetens synpunkter 
För att allmänt stödja pensionärsföreningarnas verksamhet ger kommunen sedan 2007, 
genom fritidsnämnden, ett allmänt årligt bidrag per medlem till föreningar som uppfyller 
uppställda villkor. Det är ett generellt grundbidrag som baseras på antalet medlemmar. I 
övrigt har fritidsnämnden inte något särskilt bidrag för pensionärsföreningarnas verksamhet. 
Nacka PRO är en av de större pensionärsföreningarna i kommunen och erhöll i år 31 380 kr i 
generellt grundbidrag. 
 
Enheten delar synpunkten att pensionärsföreningarnas verksamhet är mycket betydelsefull för 
de äldres hälsa och sociala gemenskap/situation - och att den positiva effekten också åstad-
koms bland alla pensionärsföreningar i kommunen.    
 
Då denna form av stöd/bidragstyp inte finns upptagen i Fritidsnämndens reglemente och det 
inte heller finns budgeterat i nämndens budget föreslår enheten att Fritidsnämnden avslår 
ansökan. 
 
Yrkande 
Lars Berglund (M) yrkade att nämnden beslutar följande ” Fritidsnämnden beslutar att 
hänvisa ansökan till processen för Folkhälsa”. 
 
Anders Selin (S) yrkade att nämnden beslutar att bifalla ansökan. 
 
Beslutsgång 
Med avslag på Selins yrkande beslutade nämnden i enlighet med Lars Berglunds yrkande.  
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-11-29 
Bilaga Ansökan från Nacka PRO 
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Forts § 113 
 

Protokollsanteckning 
Thomas Deinoff (MP), Anders Selin (S) och Barbro Sörman (V) Inkom med följande 
protokollsanteckning 
”Vi i MP, S och V yrkar bifall till ansökan från Nacka PRO.  
Vi anser att 9 000 kr ryms i en budget på 136 MSEK och att Fritidsnämnden bör stödja 
kommunens föreningar i enlighet med reglementet paragraf 2 punkt B-3:  
 
§ 2. Fritidsnämndens ansvarsområde och uppgifter  [...]  
B. Fritidsnämnden ansvarar för kommunens fritidsverksamhet.  
[...]  
 
3. Genom ett nära samarbete med i kommunen verksamma föreningar och organisationer 
stimulera det arbete som dessa bedriver. ” 
 
 
- - - - -  
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§  114 FRN2011/133 

 
Ansökan om investeringsstöd  
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bistå Nacka Ridklubb med maximalt 150 000 kr för installation 
av handikapp toalett, vilket utbetalas mot verifierade kostnader.  
 
Ärendet 
Nacka Ridklubb har ansökt om ett investeringsstöd 2011-11-10.  Ansökan omfattar bidrag 
för installation av en toalett som är handikappsanpassad med en beräknad kostnad på ca 
150 000 kr. Vidare omfattar ansökan snörasskydd till en kostnad av 43 750 kr samt tvätt 
och inoljning av läktare och sarger till en beräknad kostnad på ca 50 000 kr.  
 
Enhetens synpunkter 
Fritidsnämnden har tidigare gett avslag på en liknande ansökan från Nacka ridklubb på 
sammanträdet 2010-12-15, §3. Skälet var att Fritidsnämnden inte har något formellt bidrag 
för investeringar . Föreningen har därefter själv utfört åtgärden gällande snörasskydd. 
Enheten gör gällande att redan utförda åtgärder principiellt genererat avslag i 
förekommande ansökningar. Ansökningar till Fritidsnämnden gällande rena 
underhållsåtgärder beviljas inte, då det inte finns något formellt bidrag för detta.  
 
Enheten har under det senaste året följt bygglovsärendet vid Velamsund. Ansökan om 
bygglov för nytt ridhus och stall har återkallats till följd av det rådande ekonomiska läget.   
 
Då det nya stallet inte kan påbörjas under 2012 har förutsättningarna förändrats gentemot 
den tidigare prövningen för denna typ av bidrag. Då det helt saknas en toalett i dagsläget 
och att byggnationen av det nya ridhuset fortfarande är osäker, så är enheten av den 
uppfattningen att bidrag för en toalett bör bistås om maximalt 150 000 kr, vilket utbetalas 
mot verifierade kostnader.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-12-05 
Bilaga Ansökan om investeringsstöd 2011-11-10 
 
 
- - - - -  
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§  115 FRN 2011/114 

 
Antagande av anbudsgivare  
Konstgräs - Byte av underlag på Saltsjöbadens IP 
 
Beslut 
Fritidsnämnden ger ordförande i uppdrag att anta anbudsgivare för konstgräs på 
Saltsjöbadens IP. 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2007-11-19,§360, Dnr KFKS 2007/519, om att anvisa 
medel om 3,5 mkr för konstgräs på Saltsjöbadens IP. Fritidsnämnden beslöt 2010-09-27, 
Dnr FRN 2010/101 att anvisa medel om 3,5 mkr för konstgräs på Saltsjöbadens IP.  
 
För utförande har ett förfrågningsunderlag upprättats och utannonserats. Sista 
inlämningsdag för anbudet var 2011-12-01, med förlängning på grund av att väsentliga 
frågor ställts i ett sent skede och därav förlängdes anbudstiden till 2011-12-14. 
 
I projekteringsstadiet har en Geotekniskutredning utförts för att säkerställa vilka förarbeten 
som krävs då området där fotbollsplanen är belägen angränsar till ett vattenområde. I 
entreprenaden ska det förutom geotekniska förarbeten och byte av underlag till konstgräs 
bland annat ingå rivning av befintliga kylrör där isrinken tidigare varit belägen, rivning av 
den gamla läktaren, ny belysning, nytt staket samt nya fotbollsmål för 5-manna och 7-
manna spel. 
 
Anbudsprövningen kommer att ske i enlighet med ställda skall-krav i de Administrativa 
Föreskrifterna. Det ställs bland annat krav på att utförandet sker enligt Svenska 
Fotbollsförbundets rekommendationer för breddfotboll enligt utgåva som gäller fr. o m 
2006-01-01 samt att fyllnadsmaterial och sviktpad uppfyller Naturvårdsverkets riktvärden 
för mindre känslig markanvändning enligt kriterierna för förorenad mark. Avgörande 
faktor vid utvärderingen av de anbud som dokumenterat uppfyller samtliga ställda skall-
krav, är det anbud som för beställaren innebär lägsta pris. Den anbudsgivare som uppfyller 
samtliga krav samt lämnat lägre pris än motsvarande anbudsgivare är den anbudsgivare 
som kan antas av Fritidsnämnden.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-12-07 
 
 
- - - - -  
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§  116 FRN 2010/119-292 

 
Upphandling Saltsjöbadens IP UC+Omklädningshus 
(KFKS 2011/466) 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att anta anbudsgivare nr 4 för byggnation av rubricerat projekt. 
  
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
Ärendet 
Fritidsnämnden beslutade 2007-09-13, Dnr FRN 2007/77, § 60, i samband med mål och 
budget för 2008-2010, att anvisa medel om 3,5 mkr, för renovering av paviljongen vid 
Saltsjöbadens IP. 
  
Kommunfullmäktige fastställde i mål och budget 2007-11-19, Dnr KFKS 2007/519, § 360, 
medel om 3,5 mkr, för renovering av paviljongen vid Saltsjöbadens IP.  
 
Under våren och sommaren 2010 gjordes genomgående inventeringar för att fastställa 
byggnadens skick. Ett första resultat visade på att det var en renovering som behövde 
genomföras, varpå arbete med byte av tak påbörjades. 
 
Under takbyggnationen påvisades att byggnaden var otjänlig då det fanns flera 
säkerhetsmässiga och miljömässiga problem. Byggnaden klassades som olämplig för 
verksamhet.  
 
I den befintliga byggnaden fanns oljepannor som betjänade Näckenbadet, även dessa 
behövde bytas ut. 
 
Fritidsnämnden beslutade om rivning av den gamla paviljongsbyggnaden samt uppförande 
av en ny anläggning vid sammanträdet 2010-12-15, Dnr FRN 2010/119, § 118.  
 
Under 2011 har enheten haft en dialog med föreningar, verksamheter och skolor som 
använder lokalen, för att få kunskap om vilka behov som efterfrågas för den nya 
byggnaden. Även arbete med underlag till ny undercentral som tjänar både den nya 
byggnaden och Näckenbadet har tagits fram. Aperto arkitekter har utifrån detta material 
tagit fram ritningar och kravpspecifikationer för en ny byggnad. 
 
Kommunfullmäktige beslutade om utökad budget 2011-06-08, Dnr 2010/268-041. § 138, 
om 16,5 mkr.  
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Fastighetskontoret beslutade 2011-03-01, delegations nr 15-2011, att anvisa 3 mkr, 
beslutande direktör Dag Björklund. Fastighetskontoret har 2011-12-15, delegations nr 53-
2011, beslutat att anvisa ytterligare medel om 1,5 mkr, beslutande direktör Jenny 
Asmundsson.  
 
Nacka kommun har genomfört en upphandling med förenklat förfarande enligt LOU 15 
kap. 
 
Upphandlingen har annonserats i e-avrop och på kommunens hemsida under perioden 
2011-10- 17 - 2011-11-10. 
 
Fem anbud har kommit in. Prövningen av anbuden har skett i enlighet med 
förfrågningsunderlaget. Kvalificeringskraven enligt LOU 10 kap 1-4 § och genomgång av 
skallkraven har gjorts.  
 
Efter sammanställningen har anbuden granskats gentemot förfrågningsunderlaget av Lars 
Marmnäs Inköpsenheten och Torkel Jäderö projektansvarig på Fastighetskontoret.  
 
Anbud som uppfyller samtliga ska krav samt är det totalekonomiskt mest fördelaktiga är 
anbudsgivare nr 4. Anbudssumman för uppförande av byggnaden ligger inom ramen för 
beslutad budget. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-12-15 
 
 
- - - - -  
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§  117 FRN 2007/67 

 
Slutredovisning av investeringsobjekt gällande Sickla 
gymnastikhall 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att godkänna slutredovisning av Sickla gymnastikhall. 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade under åren 2007 och 2008 om att anvisa medel om totalt 45 
mkr för byggnation av Sickla gymnastikhall. Projektet har avslutats med en totalkostnad på 
39700 000 kr, en kostnad som understiger beslutad budget med drygt 5 mkr.  
 
Under projekteringsarbetet har samverkan med de aktiva, främst med Nacka 
Gymnastikförening ägt rum för att ta fram rätt funktionskrav för hallen.  
 
Vid tiden för projektet var konjunkturen uppåtgående vilket föranledde att projektet 
forcerades för att möjliggöra byggnationen inom ramen för beslutad budget. En annan 
entreprenadform valdes än den gängse generalentreprenaden, även detta för att uppnå ett 
kostnadseffektiv genomförande. I likhet med så många andra projekt tillstötte 
problematiska mark- och vattenförhållanden som påverkade projektets sluttid och 
kostnader. Även ytterligare oplanerade kostnader uppstod då det visade sig att pålningen 
utgjorde hinder för en intilliggande förskola att vistas i lokalerna, vilket föranledde extra 
kostnader för evakuering . Under byggtiden har Sickla skolans utemiljö inskränkts då 
grusplanen stängts av och ianspråktagits av byggmaterial. Då det är av stor vikt för 
skolbarnens välmående med en stimulerande miljö som främjar till aktivitet, beslöt 
Fritidsnämnden 2010-05-27 , Dnr FRN 2007/67 att låta investera i en multiarena på 
skolgården, något som varit mycket uppskattat.  
 
Hallen utgör en av få hallar som specialutrustats för gymnastikens behov. Hallen är 
fullbokad större delen av året, Sickla skola har ena delen av hallen måndag till fredag kl 8-
16, andra delen är bokad av friskolor som Nacka enskilda gymnasiet, Designgymnasiet, 
Vittra AB Sickla, Nacka praktiska gymnasium, Rytmus gymnasium.  
 
Sickla gymnastikhall är fullbokad från kl 17-21 måndag till fredag, 9-20 lördagar och 9-21 
söndagar, med aktiviteter som truppgymnastik, cheerleading, cirkus och parcour. Hallen är 
även eftertraktad vardagskvällar efter kl 21 då privatpersoner/förening bedriver olika 
bollsporter som t ex innebandy.  
 
Driftkostnadsförändringar 
Fritidsnämndens kostnad för hyra av hallen är 3 244 600:-/år 
 
Byggnaden är uppförd i betong för att säkerställa en lång livslängd och minimalt underhåll. 
Hallen har utrustat med nytt låssystem för att ha god kontroll över vem som har tillgång till 
hallen. Vidare har hallen utrustat med basutrustning för gymnastik och cheerleading, där  
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installation av hoppgrop är en del av gymnastikanpassningen. I samband med 
byggnationerna förseddes hallen även med omklädningsrum för fotbollen, då det kommer 
att anläggas en konstgräsplan i direkt anslutning. Sickla gymnastikhall utgör en stor 
investering för gymnastikens verksamhet, vilket går utanför normen för traditionell 
skolidrott. Årliga besiktningar kan komma att kräva ytterligare investeringar gällande 
utrustning för gymnastikens behov. 
 
Effekter av genomförandet av investeringen 
Sickla gymnastikhall genom dess särskilda gymnastikanpassning bidrar till att gynna barn– 
och ungdomsverksamheten inom bland annat gymnastik och cheerleading, så att de på ett 
säkrare och mer avancerat sätt kan utveckla sig inom idrotten. Det har under en rad år 
framkommit utredningar som påvisar att flickors och pojkars fritid inte utövas på lika 
villkor, varav flera satsningar som lockar flickor till en aktiv fritid eftersträvats. Hallen 
vänder sig till en idrottsgenre som till stor del utövas av flickor och är därmed en satsning 
för flickors och pojkars rätt till en jämställd fritid. Föreningarnas medlemsantal har vuxit 
med 100% under de senaste åren, även cirkus har vuxit som träningsaktivitet för barn och 
unga vilket förutspåddes redan i Kultur och fritidsvaneundersökningarna 2004, även 
parcour har en bas i hallen under vissa delar av året, vilken är en tämligen ny idrotts 
aktivitet,  som hallen är väl anpassad för. Hallen är fullbokad större delen av året, Sickla 
skola har ena delen av hallen måndag till fredag kl 8-16, andra delen är bokad av friskolor 
som Nacka enskilda gymnasiet, Designgymnasiet, Vittra AB Sickla, Nacka praktiska 
gymnasium, Rytmus gymnasium. Sickla gymnastikhall är fullbokad från kl 17-21 måndag till 
fredag, 9-20 lördagar och 9-21 söndagar, med aktiviteter som truppgymnastik, cheerleading, 
cirkus och parcour. Hallen är även eftertraktad vardagskvällar efter kl 21 då 
privatpersoner/förening bedriver olika bollsporter som t ex innebandy.  
 
En förbättring för att framhäva den konstnärliga utsmyckningen planeras med belysning så 
att det tydligare framhävs. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-12-09 
 
Protokollsanteckning 
Lars Berglund (M), Karin Teljstedt(KD), Mia Wallgren(C), Louise Granath (FP) 
 inkom med följande protokollsanteckning 
” Det är med stor tillfredsställelse vi noterar att Sicklahallen byggts under budgeterad ram. 
Vi tackar alla inblandade, som trots de svårigheter som redovisats, genomfört projektet 
framgångsrikt.  
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Den valda entreprenadformen för att uppnå kostnadseffektivitet har i detta fall varit 
lyckosam. Varje entreprenadform kräver matchning av beställare så att allt från 
upphandling till genomförande kan bli så effektivt som möjligt. Kunskap och väl 
fungerande projektorganisation bidrager starkt till detta. En prövning av olika 
entreprenadformer underlättas härvid. ” 
 
 
- - - - -  
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§  118 FRN 2011/132 

 
Redovisning av brukarundersökning idrottshallar 
 
Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  
 
Ärendet 
Nacka kommun har under oktober genomfört en enkätundersökning på kommunens 
idrottshallar där aktiva idrottsutövare i åldern 12 – 20 år haft möjlighet att värdera hur pass 
bra kommunens idrottshallar är.  
 
En målstyrd verksamhet förutsätter att det finns en kontinuerlig utvärdering av 
verksamheten och dess kvalitet. Brukarundersökningen på idrottshallarna är en del av 
denna utvärdering. Undersökningen syftar till att visa om verksamheten utvecklas i den 
riktning som målen anger samtidigt som nämnden ska få en fördjupad kunskap i hur 
deltagarna på aktiviteterna anser att idrottshallarna sköts och fungerar.  
 
Av olika skäl har vissa ledare och tränare valt att inte medverka i årets undersökning. 
Därmed har bortfallet varit så pass omfattande så att det inte är möjligt att dra några säkra 
slutsatser. Det är inte heller möjligt att ange andel av utövare som anser att 
Fritidsnämndens mål för dessa anläggningar har uppnåtts. Undersökningens resultat kan 
endast ses som en temperaturmätare på hur pass väl idrottsanläggningarna svarar mot ett 
urval av besökare och den gruppens behov och förväntningar.  
 
Övergripande mål; Trygg och säker kommun 
 Mål 2010 
Idrottsanläggningar ska vara välskötta och trygga  80 % 
 
Målet var att samla in minst 75 enkäter från minst fem olika grupper per idrottshall. För de 
tio hallar som ingick i undersökningen var målet alltså att samla in ca 750 enkäter.  
 
Totalt deltog 254 personer i undersökningen. Enligt undersökarnas beräkningar av antalet 
utövare i idrottshallarna har hallarna besökts av ca 1000 personer under de tillfällen de 
besökt hallarna. Av dessa bedömdes ca 300 personer inte ha rätt ålder för undersökningen. 
Detta bygger på undersökarnas bedömning av deltagarnas ålder. Det behöver inte i varje 
fall betyda att den åldersgruppen som deltog i aktiviteterna i anläggningen inte tillhörde en 
målgrupp som är berättigad till tid i sporthall.   
 
Utifrån antalet utövare i rätt ålder är svarsfrekvensen ca 36 %. 
 
Av dem som svarat anser 79 % att Nackas idrottshallar är välskötta eller mycket välskötta.  
Av de som svarat anser sig 78 % vara trygga i och i anslutning till kommunens idrottshallar. 
Vid tidigare undersökning om fotbollsplaner ansåg sig 79 % av fotbollsspelarna att dessa 
var välskötta och 84 % upplevde att de var trygga på och i anslutning till fotbollsplanerna.  
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Vad besökare i ishallar och simhallar anser om dessa anläggningar kommer att undersökas i 
början av 2011.  
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-12-05 
Bilaga Redovisning av brukarundersökning på idrottshallar 
 
 
- - - - -  



 19 (27) 
 15 december 2011 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  119  

 
Information om fullföljande av avsiktsförklaring 
avseende hyresavtal för ridanläggning i Drevinge 
KFKS 2011/226-050, KFKS 2011/227-050 
 
Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
I särskilt direktiv i Mål & Budget 2011 gav Kommunfullmäktige ett gemensamt uppdrag till 
Fritidsnämnden och Kommunstyrelsen. Uppdraget innebar att förvärva Stall Compass i 
Drevinge, förutsatt att arrende skulle kunna tecknas på 25 år.  
 
Stadsledningskontoret har fört samtal om förvärvet och arrendet och kunnat konstatera att 
Johan Af Petersén önskade nyttja optionen om förvärv av stallet samtidigt som Johan Af 
Petersén erbjöd kommunen att hyra ridanläggningen att använda för ridskoleverksamhet. 
Då detta erbjudande för kommunen innebar ett positivt tillskott av ridaktiviteter för 
medborgarna tecknades en 3-parts överenskommelse i april 2011 mellan Nacka kommun, 
Johan Af Petersén och Compass Horses AB. Överenskommelsen innebar att parterna 
förklarat avsikten om att teckna ett civilrättsligt hyresavtal mellan parterna. 
Stadsledningskontoret har tidigare informerat om avsiktsförklaringen till Fritidsnämnden 
den 18 maj 2011, § 53, samt till kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 augusti 2011, § 171. 
 
Upprättande av civilrättsliga hyresavtal mellan parterna har verkställts av bygg och 
förvaltning samt lokalförsörjningsenheten (Fastighetskontoret). I ärendet har extern 
juridisk kompetens anlitats då hyresavtalet har tre juridiska parter. Kommunens ramavtal 
har använts för avrop av juridiskt stöd. 
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-11-22 
 
 
- - - - -  
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§ 120  FRN 2011/7 

 
Beslutsuppföljning över beslutade projektbidrag till 
föreningslivet 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att notera informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Fritidsnämnden har genom nämndbeslut eller delegationsbeslut fattat beslut om kontant-
stöd, projektbidrag, till olika föreningars projekt. Beviljade projektbidrag redovisas i sam-
manställningen nedan. Syftet med sammanställningen är att nämnden ska få kontinuerlig 
information om dessa ärenden. 
 
 
Beslut fattade av Fritidsnämnden genom nämndbeslut 
Förening Dnr Ändamål Belopp Beslutsdatum Redovisas 

skriftligt senast  
Redovisning 
inkommen  

Skuru IK 2010/90 Verksamhets-
bidrag för unga 
med funktions-
nedsättning 

24 000  2010-10-27 2011-09-15 2011-11-01 

NIA - Nacka 
idrottsallians 

2011/97 Stöd till 
samordnare för 
idrottslyftet 

190 000 2011-10-27 2012-08-31   

 
 
Beslut fattade genom Delegationsbeslut 
Förening Dnr Ändamål Belopp Beslutsdatu

m 
Redovisas 
skriftligt  

Redovisnin
g  
inkommen 

Korpen 2010/63 Aktiviteter för unga 
med 
funktionsnedsättning 

15 000 2010-11-09 2011-09-15 Påminnelse 
på gång 

Nacka 
IdrottsAllians 
 

2011/30 Utvecklingsstöd 
extern info och 
webbplats 

10 000 2011-02-18 2011-05-31 Projektet i 
slutfasen 

Hammarby 
sjöstads Scoutkår  

2011/24 Verksamhetsbidrag 
för scoutverksamhet, 
för personer med 
funktions 
nedsättning 

9 000 2011-02-01 2011-12-31  

Boo FF 2011/21 Utveckling av barn- 
och ungdomsledare 

19 000 2011-03-31 2011-11-15 2011-11-02 

Orminge 
Schackklubb 

2011/35 Startbidrag 10 000 2011-04-13 2012-01-31  

Skuru IK, 
Handboll, Upp & 
Ner 

2011/68 Utbilda Nacka 
föreningar i 
konceptet ”Upp & 

15 000 2011-06-14 2012-10-21  
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Ner” 
DHB Östra 2011/62 Verksamhetsstöd för 

aktiviteter för barn 
och unga med 
funktions-
nedsättning 

6 000 2011-06-14 2012-01-30  

Skuru IK, Härs & 
Tvärs 

2011/64 Verksamhetsstöd för 
aktiviteter för barn 
och unga med 
funktionsnedsättning
. Inriktning handboll 

24 000 2011-06-14 2012-10-15  

Fisksätra Scoutkår 2011/121 Stöd till 
planeringshelg o 40-
års jubileum 

6 000 2011-11-29 2012-03-31  

Fisksätra  
Scoutkår 

2011/124 Dagläger, höstlov 3 000 2011-10-28   

 
I de projekt där en skriftlig redovisning inte begärs finns det en kontinuerlig kontakt med 
föreningen. När beslut fattas om att föreningen ska lämna in en skriftlig redovisning ska 
den innehålla uppgifter om genomförda aktiviteter, insatser eller investeringar samt en 
redogörelse för hur projektbidraget använts fördelat på olika kostnadsslag.  
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-12-07 
 
 
- - - - -  
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§  121 FRN 2011/10 

 
Fritidsnämndens investeringar – beslutsuppföljning 
 
Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information beträffande aktuell status för 
Fritidsnämndens investeringsprojekt enligt tidigare beslut av nämnden och/eller av 
kommunfullmäktige. 
 
Projekt Status 
Nya ridskolan 
Källtorp 

Enheten Bygg och förvaltning kommer att presentera projektet i 
Fritidsnämnden i början av 2012.  

Paviljongen Saltsjöbadens IP En provisorisk värmepanna till Näckenbadet är klart och 
paviljongen har rivits. 
Antagande av anbudsgivare för att ersätta paviljongen med ny 
byggnad sker i december. Efter tilldelningsbeslut och 
kontraktsskrivning kan arbetena påbörjas. Till följd av en mycket 
slimmad investeringsbudget måste en ny prognos göras inför tertial 
1 2012. 
Temporära omklädningsrum samt en verksamhetslokal finns på 
plats.   
Byggnaden beräknas vara färdigställd i vid årsskiftet 2012/2013. 

Sporthall Älta 
 
 
 
 

På skoltomten vid Stensö finns en byggrätt och ett projekt kan starta 
under våren 2012 . Inför kommunfullmäktiges behandling av 
kommunens samtliga investeringar i juni konstaterades att det enbart 
är ”gamla” Stensö skolans tomt som är aktuell för en ny sporthall 
med hänsyn till budget och detaljplan.   

Myrsjö IP Arbete med att ta fram underlag för byggnation och upphandling 
pågår. 
Byggnationerna kommer att genomföras i olika etapper under 2012.  

Saltsjöbadens IP, konstgräs Anbudsförfrågan pågår nu. Byggstart våren 2012. 
Boovallen omklädningsrum Behovsunderlag klart. Arbete med planlösning för ny byggnad 

pågår. Information och dialog med boende i området planeras under 
december-januari., där skisser på byggnad och läge kan presenteras. 
Klart vid årsskiftet 2012-2013. Går enligt tidsplan. 

Lekplats Odenvägen i Saltsjöbaden Ombyggnad klar. 
Lekplats Västra gräsvägen bakom Skuru 
skola på Sicklaön 

Ombyggnad klar. 

Lekplats vid Ulvsjövägen i Älta Ombyggnad klar. 
Lekplats på Fannydalsplatån på Sicklaön. Ombyggnad klar. 
Lekplats vid Lillebovägen i Boo. Ombyggnad klar. 
Aktivitetspark Duvnäs - Utskog Samråd med boende pågår. 
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Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-12-15 
 
 
- - - - -  
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§ 122 

 
Övriga frågor 
Anders Selin (S) tog upp frågan om Fritidsgårdarnas ökade kostnader för 
internetuppkoppling. 
Enligt uppgift har flera av fritidsgårdarna tidigare haft en kostnad på några hundralappar 
per månad. I och med kommunens avtal med Tieto har fritidsgårdarna tvingats att använda 
kommunens internetuppkoppling för 4000 kr i månaden. En kostnad som ska tas från 
gårdarnas verksamhetsbudget. Enligt uppgift utgör detta nästan hela verksamhetsbudgeten. 
Det verkar inte rimligt. 
 
Nämnden beslutade att direktör Åsa Engwall får i uppdrag att utreda frågan och 
återkomma till nämnden. 
 
 
- - - - -  
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§ 123 

 
Inkomna handlingar samt delegationsbeslut Fritidsnämnden 
 
Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Delegationsbeslut 
 
FRN 2010/55 Antagande av anbudsgivare för byte av belysning i Björknäs Islada 
FRN 2010/34 Tjejverkstan 2011-2015 
FRN 2011/95 Stockholm Winter Games 201 
FRN 2011/121 Fisksätra scoutkår – bidrag för stöd till planeringshelg samt kostnader i 

samband med 40-års jubileum 
FRN 2011/123 Entré för barn och ungdom på simhallar höstlovet 2011-12-09 
FRN 2011/124 Stöd till dagläger med scouting i Fisksätra 
FRN 2011/126 Stöd till tjejverkstan för inköp av IT-utrustning 
FRN 2011/139 Nolltaxa för arrangemang IRL ungdomstorget 
 
Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
1 Var med och uppmärksamma 100årsjubileet av OS 1912 

Arrangör Arena Stockholm 1912-2012  
2 Veckobrev och brev om upphörande av föreningen Nattvandrarna i Älta  
3 Information om verksamhet på tjejverkstan i november  
4 Brev ang Fridas grill och Café  
5 Informationsblad Öppen idrott i Fisksätra 
6 Nacka kommuns verksamhetsrapport 2011   

Redovisning SISU Idrottsutbildarna 
7 Utvärdering av bidragsansökan – utbildning  
8 Nyhetsbrev från Fritidsgårdarna dec 2011 
9 Tack för stöd till Välgörenhetskonsert till SOS barnbyar i Skuru aula 
10 Fotoutställning 20 dec, glada henkan 
11 E-post 16 nov, från A Selin, Utegym i Fisksätra 
 
Kurser och konferenser 
Inga kurser eller konferenser 
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2011-12-15 
- - - - -  
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 15 december 2011 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 124 
 
Ärende som utgått 
 
Utveckla Braxenparken till en parklek 
Behandling av motion den 20 juni 2011 av Zakia Mirza (S) Gunnel Nyman Gräff (S) 
 
 
- - - - -  
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 15 december 2011 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

 
 
 

Ordförande Lars Berglund 
Avslutade sammanträdet med att tacka Anders Selin för alla år i Fritidsnämnden 

samt 
 

önskade alla en riktigt  
God Jul och Gott Nytt År !’ 
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